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Mantra 
Personeel, personeel, personeel. Dat mantra gold het Kastelenoverleg 2018 van 

Brainport Network dat op 27 juni plaatsvond in kasteel Geldrop. Van de drie 

majeure thema’s die het netwerk van twee provincies en zes triple-helix regio’s in 

Zuidoost-Nederland op de agenda heeft staan, lag het zwaartepunt dit keer op de 

arbeidsmarkt. Die vormt door het tekort aan geschikt personeel de achilleshiel voor 

de snelgroeiende economie in de regio, hield gastheer Wim van der 

Donk, Commissaris van de Koning in Noord-Brabant, zijn gehoor voor. ‘En als we 

dat niet oplossen gaat het ook met de samenleving niet goed. De kwaliteit van het 

bestaan draait om meedoen. Meedoen draait om werk’, aldus Van der Donk. ‘Het is 
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geen nieuwe boodschap, het is wel tijd dat er voor de langere termijn iets aan gaan 

doen.’   

 

 

 

'Zuidoost-Nederland moet regio zijn waar je 
nooit meer werkloos hoeft te worden' 
De nijpende situatie op de arbeidsmarkt vormde de hoofdmoot van het 

Kastelenoverleg in Geldrop. Tijd dus voor een New Deal, een term geleend van de 

Amerikaanse president Roosevelt die in de jaren dertig een voor de VS ongewone 

aanpak propageerde om de depressie aan te pakken. Zo dramatisch is het in Zuid-

Nederland nog niet gesteld, maar een ‘deltaplan’ voor de arbeidsmarkt is inmiddels 

wel op zijn plaats, vindt Ton Wilthagen, kartrekker op dit thema en een van de 

drijvende krachten achter de New Deal. 

 

Lees meer  
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New Deal in beeld 
 

Klik hier voor de ondertekende New Deal voor de arb eidsmarkt  

 

Bekijk de video met 6 voorbeelden van de New Deal i n praktijk  
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'We gaan de komende jaren geschiedenis 
schrijven.' 
De keynote speech van John Jorritsma, burgemeester van Eindhoven en 

bestuursvoorzitter van Brainport Network had het karakter van een peptalk. Er 

waren sinds het vorige Kastelenoverleg dan beslist ook de nodige wapenfeiten te 

melden. Met erkenning van de bijzondere status van Brainport door de regering, 

Haagse ministeries en de Tweede Kamer misschien wel als belangrijkste uitkomst. 

 

Lees meer  
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'Begin heel klein, dan kun 
je mensen direct 
aanspreken' 
René van Rijn is financieel directeur van 

WP Haton in Panningen, een producent van 

bakkerijmachines met 120 medewerkers. ‘Het is 

geen hogere wiskunde; het is gewoon persoonlijke 

benadering. Ergens in de tijd zijn we dat 

kwijtgeraakt.' 

 

Lees meer  

 

 

 

'Wij zijn anticyclisch bezig' 
Henny de Haas is algemeen directeur van Hoppenbrouwers Techniek dat 800 

werknemers telt en vestigingen heeft in Udenhout, Dongen en Deurne. ‘Mensen 

willen continuïteit en bedrijven willen continuïteit. Daar ligt altijd de verbinding, ook 

in economisch magere tijden. Veel concurrenten hadden het tijdens de achter ons 

gelegen recessie enorm moeilijk, maar wij vervijfvoudigden zelfs in omzet. 
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Lees meer  

 

 

 

  

 

Het huidige stelsel biedt 
weinig speelruimte' 
Marjolein van Bruggen is regiomanager Zuid-

Nederland bij OTIB, het opleidings- en 

scholingsfonds voor de installatiebranche. ‘Zowel 

bij de mensen als het bedrijfsleven moet de 

‘mindset’ veranderen. Er leeft wel het besef dat 

permanent leren en kennis uitwisselen 

onontbeerlijk zijn om bij te blijven, maar het tempo 

moet omhoog.' 

 

Lees meer  

 

 

 

  

  

 
'Als passie en motivatie 
aanwezig zijn, kun je 
iedereen opleiden.'  
John in ’t Groen is business development 
manager bij FMI High Tech Solutions. ‘Heel veel 
bedrijven halen goed opgeleid personeel uit het 
buitenland. Dat vind ik vreemd, want je kunt ze 
ook gewoon uit eigen land halen. Het draait om 
motivatie en passie. Als die aanwezig zijn, kun 
je iedereen opleiden.' 

Lees meer 
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'We hebben een robuuste 
arbeidsmarkt nodig die 
schokken kan opvangen.' 
Kees van Rooij is burgemeester van Meijerijstad en 

zit voor AgriFood Capital in het bestuur van 

Brainport Network. ‘Wat je ziet is dat het 

bedrijfsleven en de overheid zich in hun aanpak 

vooral op de korte termijn richtten. Het mooie van 

dit plan is dat het een eerste, serieuze poging 

behelst om meer doelen voor de langere termijn te 

verwezenlijken.’ 

 

Lees meer  

 

 

 

'Als kennis het gas van de toekomst is, zijn 
wij de gaspomp.' 
Emile Aarts is rector-magnificus van de Tilburg University. 'Als universiteiten in 

Zuidoost-Nederland opereren als onderdeel van een krachtige 
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regio die op Europees niveau aansluiting zoekt met kennisinstellingen over de 

grens lukt het wellicht beter om samen te werken. Want binnen zo’n 

Europees netwerk weet iedere deelnemende partij wel een plekje te vinden.’  

Lees meer  

 

 

 

  

 

 

 

'Belemmeringen 
arbeidsmarkt opruimen'  
Ron van Baden is FNV-regioleider Zuidoost-
Nederland. 'k mis in het verhaal van Brainport 
Network de rol en de positie van de vmbo-
ers op de arbeidsmarkt. Toch een cruciale 
groep als het gaat om de maakindustrie waar de 
regio zo sterk in is. Dat ‘groeimodel’ klinkt 
als een mooie formule, maar pas als het van het 
papier loskomt kunnen we werkelijk een slag 
slaan.'  
 

Lees meer  
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'Financieringstafel helpen bedrijven die op 
wereldschaal een rol spelen.' 
Bedrijven krijgen weer makkelijker toegang tot kredieten en kapitaal, maar er is 

geen enkele reden om achterover te leunen. Dat was in kort bestek de boodschap 

van Harry Hendriks, kartrekker op het thema Kapitaal, voor de aanwezigen bij het 

Kastelenoverleg. 

 

Lees meer  
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Europa: kansen sectoren & 
universiteiten 
Hoe liggen de kaarten er op Europees niveau bij 

voor Brainport Network? Tijdens het 

Kastelenoverleg maakte Luc Soete, de 

kartrekker op dit thema, een voorlopige balans op. 

Lees meer  

 

 

 

  

'Een feest van verbondenheid.' 
‘Brabant en Limburg zijn niet meer als het donkere zuiden te bestempelen, ze zijn 

een fakkel die tot ver over de grenzen licht geeft.’ Eminence grise Dries van Agt, 

ex-premier, voormalig commissaris van de koningin in 

Brabant én ambassadeur van het Kasteel Geldrop waagde zich in zijn slotwoord 

van het Kastelenoverleg aan een korte bespiegeling over vroeger en nu. Toen hij 

begin jaren tachtig als commissaris naar Den Bosch toog zaten de twee zuidelijke 
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provincies in zak en as. Limburg door de sluiting van de mijnen, Brabant door de 

teloorgang van textiel- en schoenenindustrie. Maar wat een reveil maakten beide 

landsdelen vervolgens door. ‘En daar mogen we trots op zijn, ook al kraakt de 

arbeidsmarkt nu’, aldus Van Agt. Hij constateerde tevens dat Brainport Network aan 

belang wint ‘nu zich donkere wolken boven het project EU samenpakken.’ En zei 

aansluitend: ‘Het is een mooi initiatief, een feest van verbondenheid.’ 

 

Lees meer  

 

 

  

You can find more information on the Brainport webs ite:  

 

Brainport Network 

Brainport Network New Deal 
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